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Spørgsmål 

Deler ministeren holdningen om, at der var tale om »politisk bestillingsarbejde« 

udført af Finansministeriet, som det udtales af nuværende forsvarsminister, Nick 

Hækkerup, til Finanswatch den 29. juni 2011, i forbindelse med et interview om 

afgifter på aktieomsætninger? 

 

Svar 

Det fremgår af regeringsgrundlaget, at regeringen vil gå forrest i EU i kampen for 

indførelse af en global afgift på finansielle transaktioner. Ligeledes bør EU gå for-

rest i de internationale drøftelser om indførelsen af en global afgift på finansielle 

transaktioner, der vurderes at være den bedste løsning, som i tilstrækkeligt omfang 

kan sikre robuste løsninger på udfordringerne ved en finansiel transaktionsafgift, 

der – afhængig af udformningen – også vil kunne omfatte handel med aktier. 

 

En evt. global skat på finansielle transaktioner skal naturligvis tage udgangspunkt i 

de nuværende forhold og strukturer på kapitalmarkederne, når provenu og andre 

økonomiske konsekvenser skal vurderes. Historiske erfaringer kan være nyttige til 

at belyse virkningerne, men kan ikke mekanisk overføres. Fx afhænger virkninger 

af en eventuel dansk transaktionsafgift af, hvorvidt andre lande indfører en tilsva-

rende skat. 

 

 

Med venlig hilsen 
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